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ROK 1989 



Po rozdelení obce Dudváh obecné zastupiteľstvo na zasadnutí 30.7.1993 schválilo a dekrétom 

poverilo vedením obecnej kroniky Evu Mikovínyovú. 

Obecné zastupiteľstvo a starosta František Chvasta zaželali novej kronikárke veľa chuti do 

práce, nápadov a úspechov pri písaní kroniky Vlčkoviec, aby zachytila najvýznamnejšie 

udalosti zo života občanov. 

Eva Mikovínyová vyhlasuje: 

„Bola som vymenovaná za kronikárku roku 1993. Zápisy za roky 1989, 1990, 1991, 1992 boli 

zaznamenané na základe dostupných materiálov z archívov a spomienok niektorých občanov 

Vlčkoviec.“ 

Zmeny v politike nášho štátu 

17. novembra 1989 študenti pražských vysokých škôl vyšli na pokojnú manifestáciu, ktorá bola 

potlačená. Po udalostiach v Prahe došlo k spoločnej prestavbe, sociálnej a ekonomickej 

reforme. Na zhromaždeniach v našich obciach a mestách boli vyslovené protesty proti zásahu 

policajných síl voči účastníkom študentského sprievodu. Prejavil sa hromadný spoločenský 

nepokoj. Bolo zjavné, že mnohé politické nedostatky treba odstrániť. Na mnohých 

zhromaždeniach a demonštráciách boli vyslovené požiadavky, volanie po dialógu so 

straníckymi a štátnymi predstaviteľmi, úsilie riešiť spoločenské problémy pokojnou cestou. 

Toto úsilie v Čechách presadzovalo Občianske fórum, na Slovensku Verejnosť proti násiliu. 

Do vedúcich funkcií predstaviteľov strany a štátu boli zvolení noví ľudia, bola vytvorená nová 

vláda – Vláda národného porozumenia. 

Zmeny v našom štáte sa odrazili aj v živote Vlčkoviec. Konali sa dialógy predstaviteľov MNV 

s občanmi. Tí spontánne reagovali na situáciu. Už v tomto období zazneli požiadavky na 

rozdelenie obce Dudváh. 

30.11.1989 bolo na zakladajúcom zhromaždení vytvorené hnutie Verejnosť proti násiliu (VPN) 

– základná organizácia. 

Hovorcom bol František Chvasta, ktorý vysvetlil občanom, čo vlastne VPN predstavuje a koho 

chce reprezentovať. Na tomto zhromaždení bola vyslovená nedôvera vedeniu MNV. Občania 

predniesli požiadavky a žiadali riešenie. 

Bol zvolený výbor: Ing. Michal Antal, Ľubica Hildebrandová, Stanislav Hužovič, František 

Chvasta – hovoriaci zástupca, Jaroslav Kocmál – zástupca hovoriaceho, Jozef Kráľovič, Marián 

Miškolci, Vladimír Šturdík. 

Neskôr boli na zasadnutia prizývaní aj zástupcovia VPN z obcí:  

za Vlčkovce – František Chvasta, za Križovany – Jarolím Hrčka, za Opoj – Roman Kerak. 

Na zasadnutiach rady MNV zástupcovia zo všetkých obcí predkladali požiadavky občanov. 

V našej obci okrem VPN začali vznikať aj iné zoskupenia a strany záujmov občanov. 

Základná organizácia Slovenského záhradkárskeho zväzu 

Organizácia sa zameriavala na ochranu prírody, ochranu drevín proti škodcom, usilovala sa 

propagovať rozumné používanie postrekových prostriedkov, aby sa predišlo znehodnocovaniu 

pôdy v záhradách. 



Organizácia mala 86 členov, riadil ju deväťčlenný výbor, ktorý sa počas roka stretával na 

pravidelných operatívnych schôdzach. Na zasadnutiach sa pravidelne zúčastňovali aj členovia 

kontrolnej a revíznej komisie. 

Členovia výboru sa venovali týmto činnostiam: dodávky priemyslových hnojív, ovocných 

stromčekov a sadív. Degustáciu vín usporiadali 18.2.1989 s posedením pri harmonike. Prvé 

miesta v súťaži vín získali vína: JRD Petra Jilemnického v Majcichove, ktoré boli aj šampiónmi 

výstavy. Medzi vzorkami vín členov organizácie boli ocenené: biele vína – 1. miesto Ľubomír 

Sivák, 2.-3. miesto František Šuran a Viktor Juračka; červené vína – 1. miesto Filip Uhrovič, 2. 

miesto Ľubomír Sivák, 3. miesto Jozef Horváth.  V roku 1989 navždy odišli z radov organizácie 

členovia: Ing. Július Dobrovodský – dlhoročný člen výboru a pokladník, Alexander Magula 

a Katarína Štibrányiová.  

24.9.1989 bola usporiadaná výstava ovocia a zeleniny s ukážkami aranžovania kvetov, na 

ktorej sa predstavilo 17 vystavovateľov so 157 exponátmi. Výstavu si prišlo pozrieť 282 

občanov.  

Na okresnej výstave vín sa zúčastnili 4 členovia s 5 vzorkami. Umiestnili sa: zlatá medaila – 

Štefan Reháček, strieborná medaila – Filip Uhrovič, Jozef Horváth, bronzová medaila – Ing. 

František Masaryk. 

Okrem okresnej súťaže sa niektorí členovia zúčastnili aj na miestnej súťaži v Zelenči s 11 

exponátmi, Alojz Šulec sa stal šampiónom výstavy za vzorku Burgundského modrého. Zlaté 

medaily získali: Viktor Juračka, Ľubomír Sivák, František Šnórik, František Šuran, Filip 

Uhrovič.  

Na oblastnej výstave v Hlohovci (okres Břeclav) členovia našej miestnej organizácie 

záhradkárskeho zväzu obstáli výborne: zo siedmych vzoriek získali tri zlaté a štyri strieborné 

medaily. Zlaté medaily získali: Štefan Reháček, František Šuran, Filip Uhrovič. 

Dobrovoľný požiarny zbor 

Členovia požiarneho zboru vykonali preventívne prehliadky domov pred vykurovacím 

obdobím. V tomto roku sa zúčastnili aj na súťaži Okresného kola požiarnikov v Cíferi. Niekoľkí 

občania z požiarneho zboru besedovali s mladými požiarnikmi o zásadách pri predchádzaní 

požiarom. 

Základná organizácia Česko-slovenského červeného kríža ČSČK 

V rámci dobrovoľných pracovných zmien sa členovia ČSČK zúčastnili na úprave okolia 

cintorína a domu smútku. Tohto roku získali 35 bezpríspevkových darcov krvi. Do organizácie 

pribudlo 21 nových členov. 

V rozhlase ich pričinením zaznela relácia: „Boj proti alkoholu a drogám“. 

Členovia organizácie sa starali o bezvládnych a prestarnutých spoluobčanov. 

V prevencii chorôb sa členovia prostredníctvom osvety usilovali predchádzať najmä srdcovo-

cievnym ochoreniam a chorobám z nesprávnej výživy. 

Pre mladších sa uskutočnila prednáška s premietnutím videofilmu o AIDS. 

Telovýchovná jednota Družstevník Vlčkovce 



Futbalisti sa v jarnej časti súťaže umiestnili: „A“ mužstvo – 8. miesto, „D“ mužstvo – 4. miesto, 

žiaci – 1. miesto a postup do vyššej súťaže. 

Na Memoriál Michala Dobrovodského prišli mužstvá: TJ Majcichov, Opoj, Križovany. Naše 

mužstvo skončilo na 2. mieste. Ceny venovalo JRD a odovzdal ich Ing. Jarolím Šimo.  

V letnej časti súťaže sa futbalisti umiestnili: „A“ mužstvo – 8. miesto, „D“ mužstvo – 4. miesto, 

žiaci – 5. miesto.  

Mužstvo stolného tenisu v zložení: Alojz Uhrovič, Jozef Valný, Milan Cabadaj, Vladimír 

Falath skončilo na 7. mieste. 

V tomto roku sa TJ za pomoci JRD a dotácie z ČS ZTV rozhodla zakúpiť autobus, čim sa 

vyriešil problém s cestovaním športovcov. 

V tomto roku športovci usporiadali hodovú zábavu. 

Členovia TJ tohto roku brigádnicky upravili ihriská, sociálnu budovu a vykonali iné práce na 

prospech obce. 

Výbor TJ sa v tomto roku zmenil takto: predseda – Jaroslav Kocmál (odstúpil Anton Richtárik), 

pokladník – Peter Uhrovič (odstúpil Jozef Kalivoda), hospodár: Rudolf Antal (odstúpil Igor 

Šturdík). 

 


